
PROTOKÓŁ NR XXIII.2017 
z Sesji Rady Miejskiej w Tłuszczu, 

która odbyła się Sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego w Tłuszczu 
w dniu 14 listopada 2017r. 

 

 
Początek: godz. 15:04 
Zakończenie: godz. 16:19  
 
W Sesji Rady Miejskiej w Tłuszczu na stan 15 radnych uczestniczyło 14 
radnych, co stanowi 93,33% składu radnych. 
Listy obecności radnych, sołtysów, przewodniczących rad osiedlowych i gości 
zaproszonych stanowią załączniki Nr 1,2, 3 i 4 do niniejszego protokołu 
 
Ad1.Otwarcia XXIII Sesji Rady Miejskiej w Tłuszczu dokonał Przewodniczący 
Rady Krzysztof Gajcy, stwierdzając quorum, w związku z czym obrady i 
podejmowane uchwały będą prawomocne. Przewodniczący Rady odczytał 
porządek obrad.  
 
Przewodniczący Rady Krzysztof Gajcy zgłosił wnioski: 
 

w sprawie wprowadzenia do porządku obrad projektu uchwały w sprawie 
wyrażenia zgody Burmistrzowi Tłuszcza na przeniesienie w drodze 
darowizny prawa własności nieruchomości na rzecz Skarbu Państwa, z 
przeznaczeniem pod budowę siedziby Jednostki Ratowniczo- Gaśniczej 
Państwowej Straży Pożarnej w Tłuszczu 
 

Radny Robert Pacuszka zwraca się z wnioskiem: 
 
o usunięcie z porządku obrad projektu uchwały w sprawie wprowadzenia 
do porządku obrad projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody 
Burmistrzowi Tłuszcza na przeniesienie w drodze darowizny prawa 
własności nieruchomości na rzecz Skarbu Państwa, z przeznaczeniem pod 
budowę siedziby Jednostki Ratowniczo- Gaśniczej Państwowej Straży 
Pożarnej w Tłuszczu 

 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wniosek Radnego Roberta 
Pacuszki.  
 



Rada Miejska w Tłuszczu przy 2 głosach „za”, 3 głosach „wstrzymujących” i             
9 głosach „przeciw” odrzuciła wniosek Radnego Roberta Pacuszki.  
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wniosek o wprowadzenie do 
porządku obrad zgłoszonego przez siebie projektu uchwały. 
 
Rada Miejska w Tłuszczu przy 9 głosach „za”, 3 głosach „wstrzymujących” i           
2 głosach „przeciw” przyjęła wniosek.  
 
Ad2. Protokół z XXII Sesji Rady Miejskiej w Tłuszczu przyjęto jednogłośnie.  
 
Ad3.Burmistrz Paweł Bednarczyk przedstawił sprawozdanie z działalności               
z Burmistrza w okresie międzysesyjnym od dnia 28 września 2017 r. do dnia             
14 listopada 2017 r., załącznik nr 5 do niniejszego protokołu.  
 
Ad4. Burmistrz Paweł Bednarczyk odczytał informację z analizy oświadczeń 
majątkowych, załącznik Nr 6 do protokołu. 
 
Ad5. Przewodniczący Rady Krzysztof Gajcy odczytał informację z analizy 
oświadczeń majątkowych, załącznik Nr 7 do protokołu.  
 
Ad6. Rozpatrzenie projektów uchwał:  
 

a) w sprawie zmiany Uchwały Budżetowej Gminy Tłuszcz na rok 2017 
 
Przewodniczący Rady Krzysztof Gajcy odczytał wniosek Komisji Budżetu i 
Inwestycji: „W dniu 13 listopada 2017r. na posiedzeniu Komisji Budżetu i 
Inwestycji w związku z licznymi prośbami mieszkańców w sprawie pilnego 
wyrównania dróg, podjęła decyzję o przeniesieniu środków w kwocie 70.000 zł z 
działu 700 rozdział 70005 § 6060 do działu 600 rozdział 6016 §4300” 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie powyższy wniosek. 
 
Rada Miejska w Tłuszczu jednogłośnie przyjęła powyższy wniosek.  
 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
 
Rada Miejska w Tłuszczu jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr XXIII.328.2017 w 
sprawie zmiany Uchwały Budżetowej Gminy Tłuszcz na rok 2017 wraz ze 
zmianami, załącznik nr 8 do niniejszego protokołu. 
 



b) w sprawie zmiany Uchwały nr XVII.251.2016 Rady Miejskiej w 
Tłuszczu z dnia 20 grudnia 2016 roku w sprawie Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Gminy Tłuszcz na lata 2017 – 2030 

 

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
 
Rada Miejska w Tłuszczu jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr XXIII.329.2017 w 
sprawie zmiany Uchwały Budżetowej Gminy Tłuszcz na rok 2017 wraz ze 
zmianami zawartymi w uchwale Nr XXIII.328.2017 w sprawie zmiany Uchwały 
Budżetowej Gminy Tłuszcz na rok 2017, załącznik nr 9 do niniejszego 
protokołu. 

c) w sprawie zmiany uchwały Nr XXI.312.2017 Rady Miejskiej w 
Tłuszczu z dnia   29  sierpnia 2017r. w sprawie określenia wzoru 
deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi oraz warunków i trybu składania deklaracji za pomocą 
środków komunikacji elektronicznej 

Radna Katarzyna Sadurska spytała rodziny posiadające Kartę Dużej Rodziny 
muszą wraz z deklaracją złożyć kserokopię kart.  
Kierownik Wydziały Ochrony Środowiska Beata Górecka odpowiedziała, że 
Kartę Dużej Rodziny musi posiadać osoba, która składa deklaracją oraz osoby, 
których ona obejmuje. Konieczne jest złożenie kserokopii kart, aby można było 
kontrolować, kiedy kończy się ulga.  
 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
 
Rada Miejska w Tłuszczu jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr XXIII.330.2017 w 
sprawie zmiany uchwały Nr XXI.312.2017 Rady Miejskiej w Tłuszczu z dnia   
29  sierpnia 2017r. w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz warunków i trybu składania 
deklaracji za pomocą środków komunikacji elektronicznej, załącznik nr 10 do 
niniejszego protokołu. 

d) w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta dla celów podatku 
rolnego na 2018 rok 

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
 
Rada Miejska w Tłuszczu jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr XXIII.331.2017 w 
sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta dla celów podatku rolnego na 2018 
rok, załącznik nr 11 do niniejszego protokołu. 



 
e) w sprawie określenia wysokości stawek w podatku od środków 

transportowych 
 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
 
Rada Miejska w Tłuszczu jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr XXIII.332.2017 w 
sprawie określenia wysokości stawek w podatku od środków transportowych, 
załącznik nr 12 do niniejszego protokołu. 
 

f) w sprawie możliwości składania deklaracji na podatek od środków 
transportowych za pomocą środków komunikacji elektronicznej 

 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
 
Rada Miejska w Tłuszczu jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr XXIII.333.2017 w 
sprawie możliwości składania deklaracji na podatek od środków transportowych 
za pomocą środków komunikacji elektronicznej, załącznik nr 13 do niniejszego 
protokołu. 
 

g) w sprawie nabycia działki gruntu położonej w obrębie  0008-
Jasienica, gmina Tłuszcz, z przeznaczeniem pod ulicę Osiedlową 

 
Radny Tadeusz Groszek spytał, jaki jest koszt nabycia działki. 
Zastępca Burmistrz Waldemar Banaszek powiedział, że ok. 5  tys. zł.  
 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
 
Rada Miejska w Tłuszczu jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr XXIII.334.2017 w 
sprawie nabycia działki gruntu położonej w obrębie  0008-Jasienica, gmina 
Tłuszcz, z przeznaczeniem pod ulicę Osiedlową, załącznik nr 14 do niniejszego 
protokołu. 
 

h) w sprawie ustalenia stawki dotacji przedmiotowej dla Zakładu 
Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Tłuszczu na prowadzenie 
Punktu Selektywnego Zbierania Odpadów Komunalnych w 2018r. 

 
Przewodniczący Rady Miejskiej Krzysztof Gajcy powiedział, że roczna dotacja 
na ten cel wyniesie 50 000 zł.  
 



Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
 
Rada Miejska w Tłuszczu przy 13 głosach „za” i 1 głosie „wstrzymującym” 
podjęła Uchwałę Nr XXIII.335.2017 w sprawie ustalenia stawki dotacji 
przedmiotowej dla Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w 
Tłuszczu na prowadzenie Punktu Selektywnego Zbierania Odpadów 
Komunalnych w 2018r., załącznik nr 15 do niniejszego protokołu. 
 

i) w sprawie uchylenia uchwały w sprawie ustalenia stawki dotacji 
przedmiotowej dla Zakładu Gospodarki Komunalnej i 
Mieszkaniowej w Tłuszczu na bieżącą konserwację oświetlenia 
ulicznego na ternie Gminy Tłuszcz 

 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
 
Rada Miejska w Tłuszczu jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr XXIII.336.2017 w 
sprawie uchylenia uchwały w sprawie ustalenia stawki dotacji przedmiotowej 
dla Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Tłuszczu na bieżącą 
konserwację oświetlenia ulicznego na ternie Gminy Tłuszcz, załącznik nr 16 do 
niniejszego protokołu. 
 

j) w sprawie uchylenia uchwały w sprawie ustalenia stawki dotacji 
przedmiotowej dla Zakładu Gospodarki Komunalnej i 
Mieszkaniowej w Tłuszczu na utrzymanie mieszkaniowego zasobu 
Gminy Tłuszcz 

 
Przewodnicząc Rady Krzysztof Gajcy powiedział, że chodzi o zmianę 
finansowania dotacji- zmiana dotacji podmiotowej na dotację celową.  
 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
 
Rada Miejska w Tłuszczu jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr XXIII.337.2017 w 
sprawie uchylenia uchwały w sprawie ustalenia stawki dotacji przedmiotowej 
dla Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Tłuszczu na 
utrzymanie mieszkaniowego zasobu Gminy Tłuszcz, załącznik nr 17 do 
niniejszego protokołu. 
 

k) w sprawie Programu Współpracy Gminy Tłuszcz z organizacjami 
pozarządowymi oraz podmiotami określonymi w art. 3 ust. 3 ustawy 
o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2018 

 



Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
 
Rada Miejska w Tłuszczu jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr XXIII.338.2017 w 
sprawie Programu Współpracy Gminy Tłuszcz z organizacjami pozarządowymi 
oraz podmiotami określonymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku 
publicznego i o wolontariacie na rok 2018, załącznik nr 18 do niniejszego 
protokołu. 
 

l) w sprawie wyrażenia zgody Burmistrzowi Tłuszcza na przeniesienie 
w drodze darowizny prawa własności nieruchomości na rzecz Skarbu 
Państwa, z przeznaczeniem pod budowę siedziby Jednostki 
Ratowniczo- Gaśniczej Państwowej Straży Pożarnej w Tłuszczu 

 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
 
Rada Miejska w Tłuszczu przy 10 głosach „za” i 4 głosach „wstrzymujących” 
podjęła Uchwałę Nr XXIII.339.2017 w sprawie wyrażenia zgody Burmistrzowi 
Tłuszcza na przeniesienie w drodze darowizny prawa własności nieruchomości 
na rzecz Skarbu Państwa, z przeznaczeniem pod budowę siedziby Jednostki 
Ratowniczo- Gaśniczej Państwowej Straży Pożarnej w Tłuszczu, załącznik nr 19 
do niniejszego protokołu. 
 
Ad5. Interpelacje i zapytania radnych, odpowiedzi na interpelacje i zapytania 
radnych. 
 
Radny Mirosław Sobczak zwraca się z prośbą o koszenie również skarp rowów 
znajdujących się przy drogach powiatowych, a nie samych poboczy.  
Radna Powiatu Wołomińskiego Magdalena Suchenek odpowiedziała, że 
przekaże prośbę do odpowiedniego Wydziału w Starostwie. 
 
Radny Włodzimierz Frydryszek powiedział, że mieszkańcy przechodzą przez 
niestrzeżone przejście i tory przy wieży ciśnień w związku z czym istnieje 
zagrożenie wypadkiem.  
Zwrócił się do Zastępcy Komendanta Komisariatu Policji w Tłuszczu komisarza 
Wojciecha Chawałkiewicza w sprawie usunięcia samochodu stojącego od 
miesięcy przy ulicy Powstańców w Tłuszczu. Poprosił o interwencję w tej 
sprawie, gdyż stoi on obok drewnianego domu i zagraża bezpieczeństwu.  
Komisarz Wojciech Chawałkiewicz powiedział, że zajmie się sprawą i podejmie 
odpowiednie działania.  
 



Radny Adam Wojtyra zwrócił się do Pani Magdaleny Suchenek z pytaniem, jaki 
jest przybliżony termin zakończenia budowy mostu w miejscowości Kury oraz 
jak będą utrzymywane i odśnieżane drogi powiatowe.  
Pani Magdalena Suchenek odpowiedziała, że termin budowy mostu został 
przedłużony do 15 grudnia, jednak na chwilę obecną wiadomo, że w tym 
terminie budowa nie zostanie dokończona. Powiedziała, że kwestiami 
związanymi z odśnieżaniem dróg i ich utrzymaniem zajmuje się Starosta oraz 
Naczelnik Wydziału. Wydział Inwestycji i Drogownictwa od października 
pracuje w systemie trzyzmianowym.  
 
Radny Stanisław Kielak podziękował Wydziałowi Inwestycji i Rozwoju za 
szybkie działania w celu budowy wodociągu na ul. Platynowej w Chrzęsnem.  
 
Radna Grażyna Krupa powiedziała, ustosunkowała się do sprawozdania z 
działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym i powiedziała, że również 
uczestniczyła w konferencji szkoleniowej zorganizowanej w Poznaniu, jednak 
nie widziała na niej Burmistrza Pawła Bednarczyka.  
Burmistrz Paweł Bednarczyk odpowiedział, że widziała Radną Grażynę Krupę.  
 
Radna Urszula Pankowska spytała, kiedy rozpocznie się budowa wodociągu w 
kierunku Łysobyk przez Pólko i Dzięcioły.  
Burmistrz Paweł Bednarczyk powiedział, że wyłoniona w przetargu firma nie 
podpisała umowy, w związku z czym przetarg został ogłoszony ponownie.  
 
Radny Waldemar Sitek spytał, czy przebudowa ulicy Kościelnej, Przelotowej i 
Łącznej zostanie zakończona do 30 listopada oraz czy zostanie wyrównana ul. 
Zgoda.  
Burmistrz Paweł Bednarczyk powiedział, że inwestycja musi zostać rozliczona 
do 15 grudnia 2017r. w związku z czym do tego czasu wykonawca musi 
zakończyć prace. Dodał, że ul. Zgoda będzie remontowana w miarę możliwości.  
 
Radny Tadeusz Groszek zwrócił się o interwencję na ul. Racławickiej, gdzie 
konieczne jest odmalowanie pasów oraz uzupełnienie dziur w jezdni.  
 
Radny Adam Wojtyra zaproponował, aby doposażyć Zakład Gospodarki 
Komunalnej i Mieszkaniowej w Tłuszczu w sprzęt, który byłby 
wykorzystywany do wykonania prostych odcinków wodociągu.  
 



Radna Katarzyna Sadurska powiedziała, że pobocza na ul. Jesionowej w Mokrej 
Wsi się zapadły i zagrażają bezpieczeństwu. Dodała, że w tej sprawie 
dwukrotnie składała pismo i na żadne z nich nie uzyskała odpowiedzi.  
Pani Magdalena Suchenek odpowiedziała, że został zakupiony sprzęt do 
naprawy poboczy i w najbliższym czasie będą one modernizowane. Dodała, że 
dowie się w Wydziale, dlaczego na pismo Radnej nie została udzielona 
odpowiedź.  
 
Przewodniczący Rady Krzysztof Gajcy powiedział, że na drodze powiatowej 
przy Kościele w Postoliskach jest wyrwa, którą należy uzupełnić.  
Pani Magdalena Suchenek powiedziała, że wszystkie zgłoszenia, które do niej 
trafiają są przekazywane do odpowiednich osób w Starostwie Powiatowym. 
Prace polegające na konserwacji bądź modernizacji nawierzchni są sukcesywnie 
wykonywane.  
 
Radny Stanisław Kielak zwrócił się do Pani Magdaleny Suchenek w sprawie 
wykonania odwodnienia na drodze powiatowej w miejscowości Chrzęsne.  
Pani Magdalena Suchenek powiedziała, że do wykonania tej inwestycji 
potrzebne jest wykonanie dokumentacji.  
 
Ad6. Zapytanie i wolne wnioski, odpowiedzi na zapytania i wolne wnioski. 
 
Przewodniczący Rady Osiedla Centrum Andrzej Kruk spytał, czy została 
powołana instytucja bądź osoba do kontroli tego, czym palą mieszkańcy gminy 
w piecach. Dodał, że dochodzi do kradzieży worków z plastikowymi butelkami, 
które są wystawiane wieczorem przed posesjami. Powiedział, że sygnalizacji 
pulsująca i ostrzegająca o przejściu dla pieszych przed rondem w Postoliskach 
nie ma zastosowania i zaproponował przeniesienie jej.  

Burmistrz Paweł Bednarczyk odpowiedział, że 11 listopada br. weszła w życie 
uchwała antysmogowa Sejmiku Mazowieckiego oraz omówił nowe obostrzenia, 
które są w niej zawarte. Przywoła działania innych samorządów, gdzie nad 
domami latają drony, które pobierają próbki dymu.  
Przewodniczący Rady Miejskiej Krzysztof Gajcy powiedział, że sygnalizacja 
pulsująca w Postoliskach jest ustawiona przed przejściem dla pieszych.  
Radny Tadeusz Groszek powiedział, że należałoby rozważyć pomoc dla 
mieszkańców Gminy w przyłączaniu się do sieci gazowej oraz uświadamiać ich 
w tematach związanych z ochroną środowiska oraz czystością powietrza.  
Sołtys Eugeniusz Dąbrowski podziękował za pozyskanie dofinansowania i 
zakup nowego samochodu strażackiego dla jednostki OSP Chrzęsne.  



Mieszkaniec Andrzej Dobosz poruszył temat przejezdności jednej z dróg 
gminnych prowadzących do miejscowości Franciszków.  
Burmistrz Paweł Bednarczyk powiedział, że droga ta jest przejezdna.  
 

Sołtys Jerzy Więch zwrócił uwagę na to, że nie tylko Radna Powiatowa 
Magdalena Suchenek jest reprezentantką naszego terenu, są też inni Radni 
Powiatu Wołomińskiego.  
Radny Robert Pacuszka powiedział, że Radni Powiatowi zapewne pojawialiby 
się na Sesji, gdyby te odbywały się w godzinach późniejszych, gdyż każdy z 
nich ma obowiązki zawodowe.  
 

Radna Grażyna Krupa spytała, kiedy Spółka Wodna wykona zaplanowane prace 
odwodnieniowe na os. Klonowa- Norwida. 
Burmistrz Paweł Bednarczyk powiedział, że udzieli odpowiedzi na to pytanie, 
kiedy zasięgnie opinii Prezesa Spółki Wodnej.  
 
Ad7. Zamknięcia obrad XXIII Sesji Rady Miejskiej w Tłuszczu dokonał 
Krzysztof Gajcy, Przewodniczący Rady Miejskiej w Tłuszczu. 

 
Na tym protokół zakończono. 
 
 
 
 
 
 
Załączniki do protokołu są do wglądu w pokoju 38 ( biuro obsługi rady ). 
Nagranie wideo z obrad sesji stanowi załącznik do protokołu. 
 
Protokołowała: 
Aleksandra Borowa 
 


